
                                  ΕΛΛ. ΓΛΩΣΣΑ  ΣΤ΄ ΤΑΞΗΣ                         ΑΡ. ΦΥΛ. 11 
Επαναληπτικό 1 

Όνομα: ________________________  
 

1. Επανάληψη στις ορθογραφίες: 
ΡΗΜΑΤΑ 
 σε -ίζω : αρχίζω, αντικρίζω, ελπίζω, δροσίζω, ποτίζω, χωρίζω, ορίζω, υπογραμμίζω, 

φροντίζω, σκαλίζω,  γκρεμίζω, αποφασίζω, γυρίζω, πανηγυρίζω, περιορίζω κ.λ.π. 
και τα αποθετικά (τα ρήματα που έχουν μόνο παθητική φωνή) μεταχειρίζομαι, 
φτερνίζομαι, οσμίζομαι, συλλογίζομαι, χειρίζομαι. 

o σε -ύζω : αναβλύζω, δακρύζω,  κατακλύζω, σφύζω, αναβρύζω, συγχύζω, 
κελαρύζω  

o σε -ήζω : πρήζω, πήζω, μπήζω  
o αλλά: δανείζω, αθροίζω 

 σε -ώνω: σηκώνω, θυμώνω, ψηλώνω, πληρώνω, γλιτώνω, βιδώνω,  ξηλώνω, 
πληγώνω, δηλώνω, κλειδώνω, υποχρεώνω, τυπώνω, πεισμώνω, ελευθερώνω, 
βελτιώνω κ.λ.π.  

 σε -αίνω: μπαίνω, ζεσταίνω, μαθαίνω, παθαίνω, βγαίνω, θερμαίνω, βαραίνω, πηγαίνω, 
γλυκαίνω, ρυπαίνω, μαραίνω, ανεβαίνω, ομορφαίνω, πληθαίνω, ανασαίνω κ.λ.π. 

o αλλά με ε: δένω, μένω, πλένω 
 σε -εύω: χορεύω, γυρεύω, μαγεύω, παλεύω, λατρεύω, μαζεύω, παιδεύω, χαζεύω, 

ζηλεύω,  δουλεύω, χαϊδεύω, γοητεύω, ιππεύω, ψαρεύω, μαντεύω, αγριεύω κ.λ.π. 
και τα αποθετικά γεύομαι, αστειεύομαι, ονειρεύομαι. 

o αλλά με β: κλέβω, σέβομαι 
 σε -ειάζω: αδειάζω, εκθειάζω και το αποθετικό χρειάζομαι. 
 σε –ύνω: λύνω,  οξύνω, ευκολύνω, ντύνω, φτύνω, ταχύνω, κατευθύνω, γδύνω, ξύνω, 

μολύνω, χύνω, διευθύνω, ξεδιαλύνω, απαλύνω, μεγεθύνω, απευθύνω  
και το αποθετικό αμύνομαι. 

o σε  -ίνω: δίνω, πίνω, κρίνω, κλίνω (το ρήμα)  και τα αποθετικά γίνομαι, 
αποκρίνομαι. 

o σε  -ήνω: αφήνω, ψήνω, στήνω, σβήνω. 
o σε  –είνω: κλείνω, τείνω, προτείνω, εντείνω, εκτείνω. 

 
 Μια παροιμία λέει: «Αν πηγαίνεις με κουτσό, μαθαίνεις να κουτσαίνεις».  
 Ο ήλιος θερμαίνει τη γη και δεν την αφήνει να παγώσει. 
 Τυχαίνει καμιά φορά να θυμώσω πολύ, αλλά γρήγορα το μετανιώνω. 
 Όταν τρως και δε χορταίνεις, είναι φυσικό να παχαίνεις. 
 Ανεβαίνεις και κατεβαίνεις γρήγορα τη σκάλα, γι ’ αυτό δε θα γλιτώσεις το πέσιμο.  
 Συμπεραίνουμε ότι η κατάσταση της υγείας του αρρώστου  βελτιώνεται συνεχώς.  
 Πηγαινοέρχεται στην αγορά, μπαινοβγαίνει στα μαγαζιά, μα δεν αποφασίζει να ψωνίσει.  
 Η παιδεία μορφώνει και εξυψώνει τον άνθρωπο.  
 Τα απόβλητα των εργοστασίων ρυπαίνουν τις θάλασσες και σκοτώνουν τα ψάρια.  
 Το χειμώνα μεγαλώνουν οι νύχτες και μικραίνουν οι μέρες.  
 Στις μέρες μας πληθαίνουν οι εκδηλώσεις βίας στα γήπεδα. 
 Το νερό που αναβλύζει από την πηγή ποτίζει τους κήπους.  
 Ο ποταμός πλημμύρισε και τα νερά του κατέκλυσαν τα σπαρτά. 
 Ο Τάκης μοιάζει πολύ της μητέρας του.  
 Εύκολα δανείζεις, μα δύσκολα τα παίρνεις πίσω.  
 Στα πανηγύρια συναθροίζεται πολύς κόσμος. 
 Ξαφνικά τρομάζει και μπήζει τις φωνές.  
 Στις ταβέρνες γρήγορα γεμίζουν και αδειάζουν τα βαρέλια.  
 Του αρέσει να εκθειάζει στην παρέα τα κατορθώματά του.  
 Φροντίζω και παίρνω μαζί μου όσα χρειάζομαι για το ταξίδι.  
 Μόλις αρχίζει το φθινόπωρο, νυχτώνει γρήγορα.  
 Το γάλα πήζει και γίνεται γιαούρτι.  
 Γύρισε στην πατρίδα του και δάκρυσε, όταν αντίκρισε το πατρικό του σπίτι.  
 

 
 



2. Κλίνω το επίθετο ο δημοφιλής, η δημοφιλής, το δημοφιλές: 
 

  Ενικός αριθμός 
Ον. ο/η            το      
Γεν. του/της   του     
Αιτ. τον/την     το      
 Πληθυντικός αριθμός 
Ον. οι             τα      
Γεν. των          των    
Αιτ. τους/τις     τα       

 

3. Κλίνω τα παρακάτω θηλυκά ουσιαστικά: 
 

  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. η πράξη οι  
Γεν. της  των  
Αιτ. τη  τις  
Κλ. –  –  

 
  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. η άποψη οι  
Γεν. της  των  
Αιτ. τη  τις  
Κλ. –  –  

 
  Ενικός αριθμός Πληθυντικός αριθμός 
Ον. η λεωφόρος οι  
Γεν. της  των  
Αιτ. τη  τις  
Κλ. –  –  

 
4. Συμπληρώνω στον παρακάτω πίνακα τα απόλυτα, τα τακτικά, τα πολλαπλασιαστικά και τα 

αναλογικά αριθμητικά επίθετα: 
 

  ΑΠΟΛΥΤΑ ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ ΤΑΚΤΙΚΑ ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ 

13   
14   
29   
  ΠΟΛΛΑΠΛΑΣΙΑΣΤΙΚΑ ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ ΑΝΑΛΟΓΙΚΑ ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ 

9   
30   
90   

 


